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Vi kan også godt lide 
at spare penge.
DORTHE TAPOMAYI NIELSEN, NUVÆ-
RENDE NATURGASFYREJER

70-årige Dorthe Tapomayi Nielsen 
er meget glad for naturen. Derfor 
er det vigtigt for hende og ægte-
fællen, at deres afløse for natur-
gasfyret også er så grøn, som 
muligt. Arkivfoto: Annelene 
Petersen

Dorthe skal finde en anden løsning end 
naturgas - før fyret bryder sammen
Dorthe Tapomayi Nielsen er formand for 
Langå i Udvikling. Men hun er også helt 
almindelig naturgaskunde, og hun har 
gået og holdt vejret et godt stykke tid. 
For hendes naturgasfyr synger på sidste 
vers, og et særligt møde lod vente 
på sig. Men nu er hun lettet.

Eva Maria Jørgensen
evmjo@amtsavisen.dk

Kurt Vilstrup, formand for Langå Varmeværk, glæder sig både over den 
store opbakning til informationsmøderne - og de mange, som var inter-
esserede i at modtage tilbud på tilslutning til fjernvarme i området. Fo-
to: Hans Jørgen Hansen

nye udvidelse er bestyrelses-
formand for Langå Varme-
værk, Kurt Vilstrup. Efter de
to informationsmøder er han
både håbefuld og overrasket.
- En af de ting, der overra-

sker mig lidt er, hvor meget
mange af tilflytterne, der læg-
ger vægt på, at deres hus har
en grøn varmekilde, fortæller
han.
Når han er håbefuld, skyl-

des det de 51 anmodninger
om tilbud, som bestyrelsen
står med ovenpå informa-
tionsmøderne. For der skal 40
forhåndsaftaler til, før pro-
jektet kan gå i gang. Og selv-
om de 51 anmodninger ikke
er det samme som endelige
underskrifter, skaber det dog
optimisme.
Også Dorthe Tapomayi Ni-

elsen og hendes mand gik op-
løftede fra borgermødet. For
noget af det, som de var be-
kymrede for, var, hvor stor en
del af varmeværkets energi,
som kom fra grønne var-
mekilder, som for eksempel
solcellerne.
- Vi taler tit om, at vi er

stolte over, at solcellerne lig-
ger her i Langå, når vi kører
forbi marken, siger hun.
70 procent, var svaret. Og

det passede de to grønne
mennesker meget godt. Des-
uden er der halv pris på til-
slutningen for alle, som til-

landkommune som Langå er
mulighederne begrænsede,
fordi man ikke skal mange
generationer tilbage, før folk
bare gravede deres affald ned
i haven, er jordvarme en dår-
lig idé.

'Et godt tilbud'
Med udfasningen af naturgas
og oliefyr, er der så primært
solceller, varmepumpe og
fjernvarme af muligheder.
Med nedskæringen i tilskud
til solceller er det en temme-
lig dyr løsning. Med stigende
elpriser er varmepumpe knap
så attraktivt, som det har væ-
ret.
Derfor har Dorthe Tapo-

mayi Nielsen og hendes
mand haft et særligt møde i
kikkerten i et godt stykke tid.
Mens de håbede på, at gasfy-
ret holdt lidt endnu.
For en af dem, som rigtig

gerne vil byde ind, er Langå
Varmeværk. Det har netop af-

melder sig før februar.
- Vi kan også godt lide at

spare penge, fortæller Dorthe
Tapomayi Nielsen med et
grin.

Et grønt lån
Men det er ikke det eneste.
Andelstanken, hvor der ikke
er aktionærer eller ejere, som
skal tjene ekstra penge på an-
dres varme, passer hende rig-
tig godt. Desuden er der også
det der med at blive koblet på
samme varmenet som resten
af Langå.
- Der har været folk, som

har sagt, I bor bare dernede i
sumpen. Nu får vi mulighed
for at blive tættere forbundet
til resten af byen, forklarer
Dorthe Tapomayi Nielsen.
Parret har dog ikke skrevet

under endnu. Det kræver
nemlig også lige en tur i ban-
ken.
- Men vores bank er meget

interesseret i grønne lån, så
jeg er ikke bekymret, siger
hun.
Så er der bare tilbage at

vente på, om der kommer
fyrre underskrifter før febru-
ar, hvor varmeværket har sat
sin deadline.
- Hvis vi når målet, satser vi

på, at få de første tilslutninger
i 2022, siger Kurt Vilstrup.

LANGÅ: Dorthe Tapomayi Ni-
elsen er formand for Langå i
Udvikling, og så er hun en af
dem, som har et hus med na-
turgas. Den naturgas, som bå-
de er blevet rigtig dyr - og
som også er planlagt udfaset
frem mod 2030.
Desuden er hendes natur-

gasfyr efterhånden 22 år
gammelt.
- De sidste par gange servi-

cemanden har været her, har
han fortalt, at teknikken i fy-
ret er forældet, så han syntes,
at vi skulle til at finde ud,
hvad der så skulle ske, fortæl-
ler Dorthe Tapomayi Nielsen.
Derfor er hun på jagt efter

en ny varmeløsning. Og har
allerede været det et stykke
tid.
Når man bor i en gammel

holdt to informationsmøder
med borgere fra Skovlyst-
området i Langå.
Skovlyst ligger modsat

jernbanen og har ikke været
tilsluttet fjernvarmen. Her
har størstedelen af borgerne
naturgas ligesom Dorthe Ta-
pomayi Nielsen.
Men nu er Langå Fjernvar-

me klar med det, de selv sy-
nes, er et godt tilbud. De se-
neste år har fjernvarmevær-
ket omstillet sig, så en større
del af opvarmningen kom-
mer fra solceller og varme-
pumpe. Kun en lille del er ba-
seret på naturgas.
Selvom både strøm og na-

turgas er steget i pris på det
seneste, har det alligevel væ-
ret muligt at holde priserne
nede for det andelsejede var-
meværk. De har regnet på
det, og det står klart for besty-
relsen, at en udvidelse under
banen til Skovlyst ser ud til at
ville gavne priserne for alle
andelsejere.

Overraskende interesse
Desuden ligger der også en
forhåndsgodkendelse fra
kommunen til det gravear-
bejde, som udvidelsen vil
medføre.
En af dem, som har lagt

meget energi i den mulige


